

# Council Highlights

## Oct 16th, 2023



**Council Highlights briefly identify decisions made by Council. Council encourages it residents, businesses and stakeholders to keep in touch with Council news.**

The OPP presented their Annual Billing Statement where the policing cost per property for 2024 will be \$330.76.

The annual Community Christmas Tree lighting ceremony was discussed, and planning will be underway for the event to be held on November 24th, 2023. Additionally, direction was given for low maintenance landscaping at the columbarium gardens to be completed next year.

The 2023 quarterly operating costs financial report to October 2023 was presented. To date, the municipality has incurred 65% of the 2023 operating budget of \$5,611,503.

The town will be posting a casual custodian position for the cleaning services of town facilities.

The town will be proceeding with an application for the MTO 2024-25 Connecting Links Program for the preservation, maintenance, and resurfacing of the Bypass from Highway 11 to Ross Road & Highway 634 intersection.

The Town will be applying to the Ontario Trillium Foundation Resilient Communities Fund for a new municipal pool slide(s), pickle ball equipment, outdoor soccer netting, and other recreational equipment.

Council has requested that a letter be sent in of support of Bill 21 – Fixing Long Term Care Amendment Act 2022. This bill would add a section to the act supporting that accommodations are made to allow spouses to live together in Long Term Care.

The Municipality's current Official Plan was made effective in 2014; provincial legislation stated that council shall revise the plan no less frequently than, 10 years after it comes into effect as a new official plan. It was recommended that funds be set aside in the 2024 budget to be able to meet the provincial requirements.

A cemetery committee will be formed to review our current by-laws and to create a cemetery plan for current and future needs.

Regular Council meetings are open to the public at the Town Hall & available to watch virtually. For additional information residents are welcomed to view our complete agenda with details at <https://townofsmoothrockfalls.civicweb.net/Portal/>.

# Faits marquant de la réunion du Conseil

16 oct 2023



**Les faits marquant du Conseil indiquent brièvement les décisions prises par le Conseil. Le conseil encourage ses résidents, les entreprises et les parties prenantes à se tenir au courant des nouvelles du conseil.**

La Police provinciale de l'Ontario a présenté son relevé de facturation annuel, où le coût des services de police par propriété pour 2024 sera de 330,76 \$.

La cérémonie annuelle d'illumination de l'arbre de Noël de la communauté a été discutée et la planification sera en cours pour l'événement qui aura lieu le 24 novembre 2023. De plus, des instructions ont été données pour que l'aménagement paysager à faible entretien des jardins du columbarium soit achevé l'année prochaine.

Le rapport financier trimestriel sur les coûts de fonctionnement jusqu'en octobre 2023 a été présenté. À ce jour, la municipalité a engagé 65 % du budget de fonctionnement de 2023, qui s'élève à 5 611 503 \$.

La ville affichera un poste de concierge occasionnel pour les services de nettoyage des installations municipales.

La Ville présentera une demande au programme Connecting Links 2024-25 du MTO pour la préservation, l'entretien et le resurfaçage de la voie de contournement entre la route 11 et l'intersection du chemin Ross et de la route 634.

La Ville présentera une demande au fonds pour les communautés résilientes de la Fondation Trillium de l'Ontario pour une ou plusieurs nouvelles glissades dans la piscine municipale, de l'équipement de pickleball, des filets de soccer extérieurs et d'autres équipements récréatifs.

Le conseil a demandé qu'une lettre soit envoyée pour appuyer le projet de loi 21 - Loi de 2022 modifiant la Loi sur les soins de longue durée. Ce projet de loi ajouterait un article à la loi pour appuyer les mesures d'adaptation visant à permettre aux conjoints de vivre ensemble dans un établissement de soins de longue durée.

Le plan officiel actuel de la municipalité est entré en vigueur en 2014 ; la législation provinciale stipule que le conseil doit réviser le plan au moins dix ans après son entrée en vigueur en tant que nouveau plan officiel. Il a été recommandé que des fonds soient mis de côté dans le budget de 2024 afin de pouvoir répondre aux exigences provinciales.

Un comité de cimetière sera formé pour revoir nos règlements actuels et pour créer un plan de cimetière pour les besoins actuels et futurs.

Les réunions régulières du conseil sont ouvertes au public à l'hôtel de ville et peuvent être visionnées virtuellement. Pour plus d'informations, les résidents sont invités à consulter l'ordre du jour complet et les détails sur le site <https://townofsmoothrockfalls.civicweb.net/Portal/>.